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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Muncii: Oferim subvenţii de 500 de euro lunar angajatorilor care încadrează şomeri  
Ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Lia Olguţa Vasilescu, a făcut, marţi, o declaraţie de presă în care a anunţat un 
proiect de Ordonanţă, prin care statul vrea să acorde subvenţii de 500 de euro lunar angajatorilor care încadrează 
şomeri. 
„Avem un proiect de Ordonanţă de Urgenţă al Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale, transmis deja spre avizare 
ministerelor Finanţelor, Fondurilor Europene şi Justiţiei. (…) Viziunea Ministerului Muncii merge, de acum înainte, 
pe linia de a nu îi mai susţine pe cei care nu vor să muncească , deşi au capacitatea de a o face şi de a-i sprijini pe 
cei care doresc să aibă un loc de muncă, dar şi de a sprijini mediul de afaceri”, a declarat, marţi, Olguţa Vasilescu, 
la Guvern 
Potrivit ministrul, statul va plăti câte 500 de euro, lunar, angajatorilor care încadrează şomeri.04 
„În acest sens, statul va plăti câte 2.250 de lei, echivalentul a 500 de euro, lunar, angajatorilor care încadrează 
şomeri şi beneficiari de ajutor social, pentru fiecare dintre aceste persoane, pentru perioade de până la cinci ani, 
în funcţie de categoria din care viitorii angajaţi fac parte. Sumele vor fi oferite şi pentru angajarea de tineri 
absolvenţi, de orice formă de educaţie, şcoala profesională, liceu, facultate, tineri greu angajabili, marginalizaţi, 
ucenici, indiferent de vârstă şi stagiari, persoane cu handicap şi persoane aflate în apropierea vârstei de 
pensionare, care îşi găsesc mai greu un loc de muncă, din această cauză”, a mai declarat Vasilescu. 
Potrivit sursei citate, proiectul ar putea determina stoparea exodului forţei de muncă. 
„Bineînţeles că angajatorii vor putea oferi o sumă mai mare decât cea acordată de stat pentru fiecare nou angajat, 
astfel încât salariile din România să se apropie ca şi valoare de cele oferite în alte ţări europene şi să determine 
stoparea exodului forţei de muncă. Faţă de anul trecut, statul dublează subvenţiile pe care le oferă angajatorilor şi 
ne aşteptăm ca şomajul să scadă în continuare, chiar dacă este la minimul istoric de după Revoluţie şi să 
determine ocuparea persoanelor inactive, care în acest moment sunt asistate social”, a mai declarat Olguţa 
Vasilescu. 
Ministrul a mai adugat că după adoptarea OUG, Agenţia Naţională pentru Ocuparea Forţei de Muncă va acorda 
subvenţiile către angajatori şi va derula o campanie de promovare a majorării subvenţiilor şi a primelor de 
activare. 
Potrivit reprezentanţilor Ministerului Muncii, pentru demararea proiectului sunt folosite fonduri naţionale, apoi 
proiectul se va derula din fonduri europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă vine, azi, în Parlament. Pe ce temă va vorbi premierul 
Premierul Viorica Dăncilă va prezenta, astăzi, de la ora 13.00, în plenul reunit al Parlamentului stadiul pregătirilor 
pentru preluarea preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene de către România în primul semestru al anului 2019, 
informează news.ro. 
Solicitarea a fost făcută săptămâna trecută de către premierul Viorica Dăncilă şi a fost aprobată de Birouirle 
permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului. 
"Având în vedere importanţa dialogului între Guvern şi Parlament pe acestă temă, îmi exprim, domnule 
preşedinte, disponibilitatea de a prezenta în plenul Parlamentului României, în perioada imediat următoare, 
stadiul procesului de pregătire şi temele de interes care vor sta la baza Programului de lucru al Preşedinţiei 
României la Consiliul UE. Dezbaterile care vor putea avea loc, cu această ocazie, vor constitui un sprijin consistent 
în procesul de elaborare şi adoptare, de către Guvern, a primei versiuni a Programului de lucru al Preşedinţiei 
României la Consiliul Uniunii Europene”, se arată în cererea trimisă de premier Parlamentului. 
Pe data de 8 mai, la Palatul Victoria s-a reunit Consiliul Interministerial pentru Pregătirea şi Exercitarea 
Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, întâlnirea de lucru fiind prezidată de Dăncilă. În cadrul 
întâlnirii, a fost prezentat stadiul pregătirilor pentru preluarea preşedinţiei UE. 
"În formularea tematicilor de interes ale Preşedinţiei Consiliului UE, România are în vedere cetăţeanul atât ca 
sursă, cât şi ca finalitate. Din acest motiv, procesul de elaborare a temelor de interes a fost conceput ca un proces 
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democratic, deliberativ, de jos în sus. Eforturile României se vor concentra, în consecinţă, cu precădere pe 
dosarele legislative şi nelegislative cu impact direct şi imediat asupra vieţii de zi cu zi a cetăţenilor. România va 
urmări ca, prin activitatea pe care o va desfăşura la Preşedinţia Consiliului UE, să obţină rezultate concrete pentru 
cetăţeni şi să pună în valoare beneficiile pe care o Uniune puternică şi coezivă le poate aduce fiecărui cetăţean în 
parte. Tot în acest sens, Consiliul Interministerial a subliniat necesitatea transmiterii unui mesaj clar de susţinere 
pentru coeziunea familiei europene, dar şi pentru politicile care stimulează convergenţa economică, socială şi 
teritorială, adoptând ca slogan al Preşedinţiei «Coeziunea, o valoare comună europeană»”, a transmis atunci 
Executivul. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Senatul va vota astăzi, ca for decizional, Legea 304/2004 privind organizarea judiciară 
Senatul urmează să adopte miercuri, în procedură de urgenţă, ca for decizional, Legea 304/2004 privind 
organizarea judiciară, în urma cererii de reexaminare trimisă Parlamentului de preşedintele Klaus Iohannis. 
Camera Deputaţilor a aprobat luni proiectul, în forma iniţială. 
Pe ordinea de zi a plenului Senatului, de miercuri ora 10.30, apare Legea 304/2004 privind organizarea judiciară. 
Votul final va fi dat de senatori începând cu ora 12.00. După votul la Senat, cameră decizională pentru această 
iniţiativă, proiectul de lege se va reîntoarce la Klaus Iohannis pentru promulgare. 
Camera Deputaţilor a adoptat, luni, proiectul de lege care modifică Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, 
în forma iniţială, respingând astfel cererea preşedintelui Klaus Iohannis de reexaminare a iniţiativei legislative. 
Deputaţii au adoptat proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004, privind organizarea 
judiciară cu 177 voturi " pentru", 74 " împotrivă" şi o abţinere. Opoziţia s-a împotrivit adoptării, solicitând 
retrimiterea la comisie, însă cererea a fost respinsă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a retrimis vineri Parlamentului, spre reexaminare, proiectul de modificare a Legii 
304/2004 privind organizarea judiciară. 
Potrivit sesizării transmise de preşedintele Klaus Iohannis, la articolul 7 din Legea nr. 304/2004, cu următorul 
cuprins: „(3) Configuraţia sălii de judecată trebuie să reflecte principiul egalităţii de arme în ceea ce priveşte 
aşezarea judecătorului, procurorilor şi avocaţilor”, este o dispoziţie lipsită de previzibilitate, contrar cerinţelor 
consrtituţionale. 
"Din formularea textului, nu este clar în ce măsură poziţia fizică a părţilor în sala de judecată afectează principiul 
egalităţii de arme, iar prin formularea generală, nu se deduce cu exactitate care este conţinutul sintagmei 
„configuraţia sălii de judecată” şi ce presupune o reconfigurare a sălilor de judecată folosite în prezent de 
instanţele din România astfel încât acestea să respecte principiul egalităţii de arme (...) După cum putem observa, 
textul art. 7 alin. (3) din legea transmisă la promulgare se referă la „aşezarea judecătorului, procurorilor şi 
avocaţilor”, neexistând nicio trimitere la aşezarea părţilor. Astfel, reglementarea acordă drepturi suplimentare 
persoanelor asistate de avocaţi faţă de cele care nu beneficiază de această asistenţă, realizându-se un regim 
juridic diferenţiat pentru părţile din proces", se arată în cererea de reexaminare. 
Cererea şefului statului face referire şi la art. I pct, care introduce un nou alineat la art. 16 din Legea nr. 304/2004, 
respectiv alin. (3), cu următorul cuprins: „Hotărârile judecătoreşti trebuie redactate în termen de cel mult 30 de 
zile de la data pronunţării. În cazuri temeinic motivate, termenul poate fi prelungit cu câte 30 de zile, de cel mult 
două ori”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR sesizează miercuri Comisia de la Veneţia, pentru a doua oară într-o lună, legat de întâlnirea dintre 
consilierul prezidenţial Simina Tănăsescu şi judecătorul CCR Petre Lăzăroiu 
Curtea Constituţională a României (CCR) a stabilit, marţi, sesizarea Comisiei de la Veneţia, ca urmare a situaţiei 
create de întâlnirea dintre consilierul prezidenţial Simina Tănăsescu şi judecătorul CCR Petre Lăzăroiu. Sesizarea 
va fi trimisă miercuri către forul european. 
Potrivit unor surse oficiale, Curtea Constituţională a stabilit, marţi, să sesizeze Comisia de la Veneţia punctual pe 
situaţia creată ca urmare a întâlnirii consilierului prezidenţial, Simina Tănăsescu, cu judecătorul CCR, Petre 
Lăzăroiu. 
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Lăzăroiu a anunţat, încă de duminică seara, că la începutul săptămânii Curtea Constituţională intenţionează să 
sesizeze Comisia de la Veneţia. 
"Cu toţii (n.r.: judecătorii CCR cu care a discutat) am ajuns la aceeaşi concluzie că trebuie să ies public pentru că şi 
dânşii au înţeles că există o stare de pericol. Iniţial am vrut în aceeaşi zi să sesizăm Comisia de la Veneţia. Am zis, o 
lăsăm pentru luni. Ne mai gândim", a declarat Petre Lăzăroiu, judecător CCR, la Antena 3.-0:14 
Petre Lăzăroiu, care a votat în favoarea revocării Laurei Codruţa Kovesi, a declarat vineri că fost căutat de 
consilierul prezidenţial Simina Lăzărescu, ce i-a spus că se pune în discuţie revocarea sa, după ce un ONG i-a cerut 
acest lucru preşedintelui Iohannis. 
Administraţia Prezidenţială a anunţat că Simina Tănăsescu se află în concediu de odihnă, iar discuţia a fost una 
pur teoretică pe marginea solicitării asociaţiei civice VeDem Just. Mai mult, sursa citată susţine că nu este 
implicată Administraţia Prezidenţială. 
Este pentru a doua oară într-o lună când CCR sesizează forurile europene legat de posibile presiuni. 
Curtea Constituţională a decis, pe 5 iunie, să sesizeze Comisia de la Veneţia, Secretarul General al Consiliului 
Europei şi Preşedintele Conferinţei Curţilor Constituţionale Europene în legătură cu atacurile la adresa CCR, după 
decizia care o vizează pe Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, prima reacţie după întâlnirea dintre consilierul prezidenţial Simina Tănăsescu şi judecătorul CCR: Nu 
există nicio presiune şi eu nu fac nicio presiune asupra unui judecător/ REACŢIA lui Lăzăroiu 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, referitor la întâlnirea dintre consilierul prezidenţial Simina 
Tănăsescu şi judecătorul CCR, Petre Lăzăroiu, că nu a exista nicio presiune asupra acestuia, iar comunicatul 
Administraţiei Prezidenţiale "conţinea tot ce a fost de spus". 
"Ştiu că a existat o discuţie, ştiu că s-a dat un comunicat şi ştiu că acel comunicat conţinea tot ce a fost spus. Nu 
există nicio presiune şi eu nu fac nicio presiune asupra unui judecător. Ar fi fundamental eronat. Şi ce a discutat 
doamna Tănăsescu, nici vorbă de vreo presiune. Doamna Tănăsescu mi-a spus că există o sesizare din partea unui 
ONG. Întreaga chestiune a fost denaturată din motive pur politice. Habar nu am de ce domnul Lăzăroiu a intrat în 
acest joc. Întrebaţi-l dumneavoastră", a afirmat preşedintele Klaus Iohannis, după întâlnirea cu ambasadorii 
statelor membre UE acreditaţi la Bucureşti, la sediul ambasadei Bulgariei. 
Lăzăroiu, replică pentru Iohannis: Nu intru în jocuri politice. Eu am sesizat pericolul pentru CCR 
Judecătorul Curţii Constituţionale, Petre Lăzăroiu, a declarat, marţi, după afirmaţiile preşedintelui Klaus Iohannis 
potrivit cărora chestiunea presiunii asupra judecătorului CCR Petre Lăzăroiu ar fi fost denaturată pentru scopuri 
politice, că el nu intră în astfel de jocuri.-0:12 
"Observ din ce a declarat preşedintele că se confirmă ca are o plângere a unei asociaţii la Cotroceni , dar că în 
niciun caz nu s-a gândit să emită un decret. Şi a mai spus preşedintele că nu s-a gândit la aşa ceva, dar e bine să-i 
spuneţi judecătorului în cauză, persoanei în cauză, dacă este ceva sau nu. Păi dacă rememorăm tot traseul, vedem 
din start că prima dată s-a spus că a avut loc o discuţie între doi profesionişti. După, s-a spus că s-au discutat 
anumite teme, dar în niciun caz că nu a fost vorba de o discuţie pe acest subiect. După aceea, a ieşit doamna 
Tănăsescu şi a spus că nu mai comentează, Administraţia Prezidenţială nu are legătură cu ce am făcut eu. Şi vine 
acuma preşedintele şi spune «da, ştiam». Deci a negat tot timpul că ar exista o solicitare, că avem o solicitare, dar 
nu am convenit că voi da eu un decret. Dacă le punem cap la cap, atunci gândiţi dumneavoastră cam despre ce e 
vorba. (...) Eu nu fac politică, nu am făcut politică şi nu intru în jocuri politice. Eu am sesizat pericolul care este 
pentru Curte", a declarat Petre Lăzăroiu, la Antena 3. 
Simina Tănăsescu a fost acuzată că a încercat să fac presiuni asupra judecătorului Curţii Constituţionale, Petre 
Lăzăroiu, căruia i-a spus că "are o sarcină ingrată", de a-i vorbi despre revocarea sa de la CCR, în acest sens fiind 
depusă o sesizare a unui ONG la Preşedinţie. 
La scurt timp după izbucnirea scandalului, Administraţia Prezidenţială a anunţat că în discuţia pe care Simina 
Tănăsescu a avut-o cu judecătorul CCR, nu a reprezentat Administraţia Prezidenţială. 
"Consilierul prezidenţial doamna Simina Tănăsescu s-a întâlnit joi, 14 iunie a.c., cu judecătorul Petre Lăzăroiu la 
sediul Facultăţii de Drept a Universităţii Bucureşti pentru a-i înmâna acestuia două cărţi de specialitate pe zona 
dreptului financiar. Menţionăm că în aceste zile consilierul prezidenţial Simina Tănăsescu se află în concediu de 
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odihnă tocmai pentru că desfăşoară activităţi didactice. În acest context, a avut loc o discuţie pur teoretică pe 
marginea solicitării asociaţiei civice VeDem Just, o discuţie tehnică, între doi profesionişti de drept constituţional, 
care nu a implicat în niciun fel instituţia Preşedintelui României. Drept urmare, sunt complet neadevărate şi 
nefondate orice fel de speculaţii sau insinuări cu privire la eventuale presiuni exercitate asupra judecătorului 
Petre Lăzăroiu", se arata în pozitia Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, despre decretul de revocare a Laurei Codruţa Kovesi: Şi această săptămână e dedicată cititului 
motivării CCR/ Asta cu suspendarea văd că devine un fel de obsesie publică 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi, legat de decretul pentru revocarea Laurei Codruţa Kovesi, cerut de 
CCR, că şi săptămâna aceasta este dedicată cititului motivării Curţii. 
"Şi această săptămână este dedicată cititului", a declarat marţi, Klaus Iohannis, întrebat fiind ce va face în cazul 
decretului de revocare a procurorului şef al DNA, solicitat de CCR. 
Totodată, preşedintele a afirmat că nu a vorbit cu Laura Codruţa Kovesi. 
"Nu văd de ce aş discuta, e o decizie pe care eu trebuie să o iau",a mai spus Iohannis.:14 
Preşedintele a anunţat şi săptămâna trecută faptul că va citi motivarea Curţii până o va înţelege, dar că va da un 
răspuns într-un termen rezonabil. 
CCR a publicat în 7 iunie motivarea prin care arată că şeful statului şi-a arogat atribuţii pe care nu le are şi le-a 
îngrădit pe cele ale ministrului Justiţiei, atunci când a refuzat revocarea Laurei Codruţa Kovesi, cerută de Tudorel 
Toader. 
 
Iohannis: Majoritatea PSD votează legi pentru şeful lor, votează legi pentru Dragnea 
Preşedintele Klalus Iohannis a declarat marţi că majoritatea PSD votează legi pentru şeful lor, votează legi pentru 
Liviu Dragnea, criticând ultimele modificări adoptate luni la Codul de Procedură Penală. 
"Viteza ca viteaza (n.r.: de adoptare a modificărilor CPP). Am mai avut situaţii când s-a votat noaptea. Rezultatul 
mă întristează. Vedem că PSD nu doar că încearcă să amputeze puterile preşedintelui, ci şi pe cele ale justiţiei. 
Acum vedem totuşi ceva nemaintâlnit în ultima vreme. Majoritatea PSD votează legi pentru şeful lor, votează legi 
pentru Dragnea, ceea ce pur şi simplu e inadmisibil. Dacă citim modificările vedem că multe sunt făcute cu 
dedicaţie", a declarat Klaus Iohannis. 
Întrebat la care articole face referire, şeful statului a refuzat să detalieze, dar a spus că va folosi toate 
prerogativele constituţionale pentru a sesiza neregulile. 
"Voi scrie fie CCR, fie Parlamentului. Toţi mă întreabă despre aceste verificări, nu am intrat în detalii, procedura 
nu e finalizataă, nu comentez pe articole şi fraze, dar toţi musafirii mei s-au interesat şi m-au intrebat", a mai spus 
şeful statului. 
Iohannis: Asta cu suspendarea văd că devine un fel de obsesie publică. Nu mă tem 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că ideea suspendării sale din funcţie ”devine un fel de obsesie 
publică”, precizând că nu se teme şi că, oricum, nu ia deciziile în funcţie de această chestiune. 
”Asta cu suspendarea văd că devine un fel de obsesie publică. repet că nu mă preocupă această chestiune. Nu 
există niciun temei pentru suspendare. Nu cred că se va face o suspendare şi oricum ar fi deciziile mele nu se iau 
funcţie de această chestiune”, a declarat Klaus Iohannis. 
El a mai spus că liderii social-democraţi avansează tot timpul scenarii. 
”Cei de la PSD avansează tot timpul scenarii şi ar fi extraordinar de bine dacă le-ar veni ideea să avanseze 
scenariul în care ei lucrează în interesul românilor şi al României”, a mai spus şeful statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanţa supremă, despre protocolul cu SRI şi Parchetul General: Nu există acte adiţionale la acest protocol/ 
Parchetul General: Protocolul nu a vizat procedura privind autorizarea activităţilor de culegere de informaţii 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) precizează, referitor la protocolul încheiat cu Parchetul General şi SRI, 
declasificat luni, că acesta a fost încheiat în 2009 şi că nu conţine alte acte adiţionale. 
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"În cadrul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie a fost identificat un singur protocol de cooperare, încheiat în anul 2009 
între Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Serviciul Român 
de Informaţii. Procedura de declasificare a protocolului a fost iniţiată la 12 şi respectiv, 16 aprilie 2018 de către 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, care a transmis solicitări scrise în acest sens celor două instituţii (a se vedea 
adresele din 12 şi 16 aprilie 2018 precum şi adresele din 25 mai 2018)", precizează Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ), într-un comunicat de presă remis luni MEDIAFAX. 
Potrivit instanţei supreme, obiectul protocolului de cooperare a constat în "exprimarea acordului de voinţă 
pentru înfiinţarea unui sistem informatic comun de gestionare a informaţiei clasificate în cadrul procedurilor de 
emitere a mandatelor de securitate naţională, potrivit legilor nr. 51/1991 şi nr. 535/2004". 
"În situaţia interconectării mai multor sisteme informatice ce au drept scop gestionarea informaţiilor clasificate, 
se impunea, potrivit Directivei aprobate prin Ordinul nr. 172 din 10 martie 2006 al Directorului General al ORNISS: 
încheierea unui acord reciproc de securitate şi emiterea certificatului de acreditare de securitate. Ca urmare, la 
data de 18 septembrie 2012 a fost aprobată de către ORNISS acreditarea de securitate a sistemului, aceasta fiind 
data la care s-a realizat obiectul protocolului în discuţie", mai precizează instanţa supremă.0:14 
Înalta Curte mai arată că nu există acte adiţionale la acest protocol. 
Parchetul General: Protocolul nu a vizat procedura privind autorizarea activităţilor de culegere de informaţii  
Protocolul încheiat în 2009 între Parchetul General, SRI şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) nu a vizat 
procedura şi responsabilităţile instituţiilor privind autorizarea activităţilor de culegere de informaţii şi emitere a 
mandatelor de securitate naţională, anunţă Parchetul General.  
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ) precizează că protocolul între cele trei instituţii, 
declasificat de SRI luni, a vizat exprimarea acordului instituţiilor pentru crearea unui sistem informatic şi de 
comunicaţii (SIC), astfel încât transmiterea documentelor privind emiterea mandatelor de securitate naţională să 
fie realizată în format electronic. Astfel, potrivit PG, protocolul are natura juridică a unui acord privind crearea SIC, 
prealabil acreditării sistemului, cerinţă impusă de actele normative privind acreditarea sistemelor informatice şi 
de comunicaţii care vehiculează informaţii secrete de stat. 
"Menţionăm că nu au fost încheiate acte adiţionale privind extinderea domeniului de cooperare sau acte de 
modificare a conţinutului protocolului.Totodată, precizăm că acesta nu a vizat procedura şi responsabilităţile 
instituţiilor privind autorizarea activităţilor specifice de culegere de informaţii şi emitere a mandatelor de 
securitate naţională, acestea fiind reglementate la data încheierii protocolului de Legea nr. 535/2004 privind 
prevenirea şi combaterea terorismului, iar începând cu data de 1 februarie 2014 de Legea nr. 51/1991 privind 
securitatea naţională. Protocolul şi-a încetat efectele prin atingerea scopului pentru care a fost semnat, şi anume 
la 18 septembrie 2012, dată la care Oficiul Registrului Naţional al Informaţiilor Secrete de Stat a aprobat 
documentaţia privind acreditarea de securitate a SIC. ORNISS a emis un certificat de acreditare de securitate 
pentru funcţionarea sistemului informatic şi de comunicaţii creat între Serviciul Român de Informaţii – Parchetul 
de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie – Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie", precizează Parchetul General. 
Instituţia mai arată că a iniţiat procedura de declasificare a tuturor protocoalelor încheiate cu Serviciul Român de 
Informaţii, respectiv cu Ministerul Afacerilor Interne. 
"Aceste documente şi-au încetat aplicabilitatea întrucât fie au devenit caduce, ca urmare a Deciziei nr. 51/2016 a 
Curţii Constituţionale a României şi a schimbării cadrului legislativ, fie şi-au încetat efectele ca urmare a denunţării 
de către părţile semnatare. Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a transmis acordul de 
declasificare instituţiilor cosemnatare, iar la momentul finalizării procedurilor vom comunica public informaţii cu 
privire la aceste protocoale, respectiv data încheierii, data declasificării şi domeniul de cooperare vizat de fiecare 
în parte", mai arată PG. 
Protocolul SRI- PG- ÎCCJ făcut public, luni, de către SRI, arată că cele trei instituţii se obligau să îşi coreleze 
activităţile privind culegerea de informaţii, dar şi să schimbe date şi documente.Protocolul este semnat de George 
Maior (SRI), Laura Codruţa Kovesi (PG) şi Nicolae Popa (ICCJ). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană: Am luat cunoştinţă de adoptarea Codului de Procedură Penală. Vom analiza/ Preşedinţie: 
Ambasadorii UE, îngrijoraţi cu privire la modificări 
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Comisia Europeană transmite, într-un comunicat remis agenţiei MEDIAFAX, faptul că a luat cunoştinţă de faptul că 
Parlamentul a adoptat Codul de Procedură penală şi va analiza modificările. 
"Urmărim îndeaproape reformele din sistemul judiciar şi a codurile penale. Am luat cunoştinţă de adoptarea 
Codului de Procedură Penală. Îl vom citi şi îl vom analiza", a declarat un purtător de cuvânt al Comisiei Europene. 
Preşedinţie: Ambasadorii UE, îngrijoraţi cu privire la modificările Codului de Procedură Penală 
Administraţia Prezidenţială transmite, după întâlnirea şefului statului cu ambasadorii statelor membre ale UE 
acreditaţi la Bucureşti, că aceştia sunt îngrijoraţi cu privire la modificările aduse Codului de procedură Penală, ce 
ar putea afecta cooperarea în domenii precum judiciar şi poliţienesc.:13 
"În cadrul reuniunii, ambasadorii statelor membre ale Uniunii şi-au manifestat îngrijorarea cu privire la 
modificările Codului de Procedură Penală care au fost adoptate de către Parlamentul României. În opinia 
acestora, în măsura în care aceste modificări vor intra în vigoare, cooperarea în domenii precum judiciar şi 
poliţienesc între România şi celelalte state membre va fi afectată. De asemenea, vor exista serioase semne de 
întrebare cu privire la garanţiile oferite de statul român referitoare la utilizarea corectă a fondurilor europene de 
care beneficiază ţara noastră", se arată în comunicatul transmis de Administraţia Prezidenţială. 
Totodată, în cadrul discuţiilor referitoare la evoluţiile din plan intern, preşedintele s-a referit la nevoia de 
consolidare a democraţiei şi a statului de drept, ca elemente esenţiale pentru parcursul viitor al ţării noastre, mai 
arată sursa citată. 
"Preşedintele Klaus Iohannis a subliniat că va urmări în continuare obiectivul major asumat încă de la începutul 
mandatului său, de garantare a independenţei justiţiei şi continuare a luptei împotriva corupţiei. Preşedintele 
României a exprimat convingerea că cetăţenii români merită legi pragmatice care să contribuie la consolidarea 
independenţei justiţiei şi să garanteze funcţionarea statului de drept, în conformitate cu valorile europene", se 
arată în comunicatul de presă. 
Proiectul de Lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.135/2010 privind Codul de procedură penală a fost 
adoptat, luni, de Camera Deputaţilor cu 175 de voturi "pentru", 78 voturi "împotrivă" şi o abţinere. 
PNL şi USR au anunţat deja că vor contesta Legea la Curtea Constituţională. Şi preşedintele Klaus Iohannis a 
criticat legea, spunând că social democraţii fac proiecte pentru Liviu Dragnea. 
Potrivit legii, procurorii vor avea interdicţie de a da informaţii în timpul urmăririi penale a unor persoane, după ce 
Comisia pentru legile justiţiei a dat în aceeaşi zi raport favorabil acestei iniţiative. Printre amendamentele 
adoptate de Comisia pentru legile Justiţiei aduse Codului de procedură penală, la prima examinare, se numără cel 
care prevede că procurorii pot distruge probele unei înregistrări obţinute în mod ilegal. 
Un alt amendament se referă la faptul că o persoană poate beneficia de reducerea pedeapsei, pentru un denunţ 
pe care l-a făcut, doar dacă acesta este făcut într-un termen de maximum şase luni de la data la care persoana a 
luat la cunoştinţă de săvârşirea infracţiunii. 
Forul de specialitate a modificat Codul de procedură penală, adoptând o propunere potrivit căreia o instanţă de 
apel nu poate desfiinţa decizia, în primă instanţă, de achitare a unui inculpat şi nu poate da o hotărâre de 
condamnare în apel, fără readministrarea probelor sua fără probe noi. O altă modificare, adoptată de forul de 
specialitate, vizează articolul 453 din Codul de procedură penală prevede că revizuirea hotărârilor judecătoreşti 
definitive, cu privire la latura penală, poate fi cerută în cazul neredactării sau nesemnării hotărârii de condamnare 
de judecătorul care a participat la soluţionarea cauzei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie va sesiza CCR în legătură cu proiectul de modificare a Codului de procedură 
penală 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ICCJ) au decis, marţi, să sesizeze Curtea Constituţională referitor la 
proiectul de modificare a Codului de procedură penală, adoptat luni seară de plenul Camerei Deputaţilor. 
"Marţi, 19 iunie 2018, judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie s-au constituit în Secţii Unite, conform 
dispoziţiilor art.25 lit. c) din Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare, pentru sesizarea Curţii Constituţionale în vederea exercitării controlului de 
constituţionalitate, înainte de promulgare, asupra Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr. 135/2010 
privind Codul de procedură penală, precum şi pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004 privind 
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organizarea judiciară", se arată într-un comunicat de presă al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, remis marţi 
MEDIAFAX. 
Astfel, Secţiile Unite ale Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie au sesizat Curtea Constituţională asupra aspectelor de 
neconstituţionalitate cuprinse în Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 135/2010 privind Codul de 
procedură penală, precum şi pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004 privind organizarea judiciară. 
Anterior, surse judiciare au declarat pentru agenţia de presă MEDIAFAX că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) 
a decis, marţi, să sesizeze Curtea Constituţională a României (CCR) referitor la proiectul de modificare a Codului 
de procedură penală.0:15 
Judecătorii au luat această decizie în cadrul unei şedinţe a Secţiilor Unite de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
De altfel, Ministerul Public şi-a exprimat îngrijorarea, marţi, referitor la maniera în care au fost adoptate unele 
modificări la Codul penal şi Codul de procedură penală, fără să se ţină cont de observaţiile CSM şi ale asociaţiilor 
profesionale. 
"Ministerul Public îşi exprimă îngrijorarea în legătură cu modul în care au fost adoptate o serie de modificări ale 
Codului penal şi Codului de procedură penală, fără a fi luate în considerare observaţiile şi propunerile formulate 
de către Consiliul Superior al Magistraturii şi asociaţiile profesionale ale judecătorilor şi procurorilor, fără a exista 
o consultare şi o colaborare reală cu instituţiile judiciare învestite cu aplicarea legislaţiei penale", se arată într-un 
comunicat de presă al Ministerului Public, remis marţi MEDIAFAX. 
Totodată, la nivelul Ministerului Public se face o analiză a aspectelor de neconstituţionalitate privind modificările 
aduse legislaţiei penale, care va fi înaintată subiecţilor cu drept de sesizare a Curţii Constituţionale, mai precizează 
instituţia condusă de Augustin Lazăr. 
Camera Deputaţilor a adoptat luni, proiectul de lege privind Codul de procedură penală, prin care procurorii vor 
avea interdicţie de a da informaţii în timpul urmăririi penale a unor persoane, după ce Comisia pentru legile 
justiţiei a dat în aceeaşi zi raport favorabil acestei iniţiative. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu: România a devenit cu ajutorul DNA ţara cea mai coruptă din Europa / Preşedintele ALDE: USR, o 
făcătură a serviciilor secrete, asta este convingerea mea 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a acuzat DNA că a transformat România în cea mai coruptă ţară din 
Europa, acesta fiind serviciul făcut ţării în urma condamnărilor pentru abuz în serviciu, infracţiune care nu se 
regăseşte în alte ţări, cum ar fi Germania sau Franţa. 
Întrebat, marţi, la Cluj-Napoca, într-o conferinţă de presă despre modificările la Codul penal şi la Codul de 
procedură penală care ar fi fost adoptate pentru el şi pentru liderul PSD, Liviu Dragnea, Călin Popescu Tăriceanu a 
spus că cele două coduri, în loc să fi fost supuse la momentul adoptării unui proces de dezbatere în Parlament, au 
fost create în laborator şi adoptate prin OUG. 
„Nu ştiu la ce s-ar referi aceste acuzaţii concret. Codurile penale şi de procedură penală în loc să fi fost supuse la 
momentul adoptării unui proces de dezbatere în Parlament, au fost create în laborator de un grup de specialişti, 
dar nu ştiu câtă experienţă practică aveau, şi au fost adoptate prin OUG. Am văzut, făcute de practicieni ai 
dreputului, judecători, profesori universitari, comentarii critice la adresa codurilor care au permis abuzurile din 
ultimii ani din Justiţie. Exemplul cel mai facil este cel al abuzului în serviciu, care nu este incriminat în alte ţări din 
Europa, în Franţa sau Germania. La noi toată lumea a fost acuzată pe bandă, dosarele instrumentate la DNA 
pentru corupţie 90% sunt pe abuz în serviciu, infracţiune conexă corupţiei. Toate lucrurile acestea au transformat 
România într-un exemplu pe care eu îl deplâng, că România a devenit cu ajutorul DNA ţara cea mai coruptă din 
Europa prin numărul de cazuri de corupţie raportate. Ei îşi imaginează toate grozăviile”, a spus Tăriceanu. 
Acesta a precizat că a avut o discuţie cu colegi liberali veniţi în România, care l-au întrebat dacă se modifică cele 
două coduri şi dacă sub 50.000 de euro se consideră că nu este furt. 
„Le-am spus că nu este vorba despre sume furate, le-am explicat cum e cu abuzul în serviciu. Dacă urmare a unei 
decizii administrative, prejudiciul este mai mic de 50.000 de euro se consideră că este o sancţiune administrativă, 
peste 50.000 e penală, dar nu e vorba de a fura. Între 2000 şi 2017 au fost 6700 de condamnări în România pe 
corupţie, ăsta este serviciul pe care DNA l-a făcut României, probabil că 90% dintre aceste condamnări nu ar fi 
avut loc dacă abuzul în serviciu nu era faptă de corupţie. E normal să ne uităm la modul cum sunt alcătuite 
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codurile penale, cum sunt definite infracţiunile, să le aliniem la practica europeană. Dacă vrem să menţinem 
statutul poliţienesc, cu mentalitatea din anii 1950, şi să începem epurările politice, cum s-au întâmplat, spuneţi că 
asta e modelul pe care vrem să îl urmăm, de democraţie a la Putin şi poate vor zice unii că aşa le place. Eu, 
procuror şef DNA, aşa am învăţat de la tata care era procuror comunist că se face treaba”, a mai spus Tăriceanu. 
Tăriceanu: USR, o făcătură a serviciilor secrete, asta este convingerea mea 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, susţine că USR este ”o făcătură a serviciilor secrete”, după modul în 
care se comportă la manifestări publice sau în Parlament, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat, marţi, la Cluj-Napoca, într-o conferinţă de presă că nu este impresionat de 
PNL şi USR, de ”lozincile şi mânuţele afişate”. 
”Nu mă impresionează PNL şi USR, lozincile, mânuţele afişate. Eu cred că USR este o făcătură a serviciilor secrete, 
asta este convingerea mea, la modul cum se comportă în public, la manifestările publice şi în Parlament, asta cred 
că este”, a spus Tăriceanu. 
Întrebat dacă este vorba despre servicii româneşti sau străine, liderul ALDE a precizat că dacă ar răspunde că este 
vorba de servicii secrete, s-ar crede că au străinii ceva cu România. 
”Wess Mitchell (adjunctul secretarului de stat al SUA pentru Europa şi Eurasia – n.a.) a spus că România este teren 
de bătălie între diferite interese şi a introdus şi China în această ecuaţie, care este puţin surprinzător. China nu 
este prezentă în România cu interese politice. Eu cred că România este un teren de luptă între lumea liberă, 
occidentală, SUA, ţările UE, şi Rusia. Dacă Rusia ajunge să intervină în alegerile din SUA, să influenţeze, probabil, şi 
alte alegeri prin alte ţări, România este la doi paşi de graniţa cu vecinii dela Est, nu poţi să ştii”, a menţionat 
preşedintele ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PROTEST la Cluj faţă de modificările Codului de procedură penală: Peste 3.000 de persoane au ieşit în stradă  
Un protest de amploare are loc, marţi seara, la Cluj-Napoca, faţă de modificările la Codul de procedură penală. 
Oamenii au scandat ”Jos Guvernul”, ”Fără penali” şi ”PSD ciuma roşie”, cerând alegeri anticipate, transmite 
corespondentul MEDIAFAX. 
Protestatarii s-au adunat în Piaţa Unirii din Cluj-Napoca având steaguri tricolore şi parcarte cu mesaje precum 
”Orice om îi e frică de puşcărie”, cu poza premierului Viorica Dăncilă, ”Egalite, fraternite, puşcărie”, ”Indiferenţa 
ucide”, ”Dragnea şi ai lui, trădătorii neamului”. 
Ei au scandat ”Jos Guvernul”, ”Demisia”, ”Tăriceanu – şobolanul”, ”Fără penali”, ”Uniţi salvăm toată România”, 
”Justiţie nu corupţie”, ”Ruşine să vă fie”, ”Legi pentru cetăţeni, nu pentru politicieni”, ”Anticipate”, ”Parlament 
penal, marş la tribunal”, ”Ultima soluţie, încă o revoluţie”, ”Hoţii”, ”Libertate”. 
Unul dintre protestatari a declarat că, luni seară, Camera Deputaţilor, cu voturile majorităţii PSD-ALDE, a adoptat 
modificări legislative de o gravitate fără precedent. 
”Ordonanţa 13 afecta sistemul judiciar. Ceea ce s-a făcut acum, prin modificările la Codul de procedură penală, ne 
va afecta direct şi personal. De asemenea, preşedintele României a fost eliminat din procedura de convocare a 
referendumului pentru revizuirea Constituţiei. Trebuie să ieşim în număr cât mai mare în stradă, fără ezitare. Până 
când trebuie, până cădem toţi sau cad ei de la putere. Asta este ţara noastră, nu a lor”, a spus acesta. 
Protestatarii au pornit şi într-un marş prin centrul Clujului spre cartierul Mărăşti. 
Iniţial, numărul protestatarilor a fost de o mie, însă pe parcursul serii acesta a depăşit 3.000. 
Pe traseul marşului, traficul rutier şi transportul în comun este blocat în zona centrală, pe Bulevardul 21 
Decembrie 1989 şi în cartierul Mărăşti. 
Protestatarii scandează ”Nu vrem să fim o naţie de hoţi”, ”Ieşiţi din casă dacă vă pasă”, ”Nu staţi la ferestre, 
haideţi la proteste”. 
Participanţii la marşul de protest se întorc spre Piaţa Unirii, locul unde a început manifestarea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CCR, LOVITURĂ DEVASTATOARE pentru Iohannis! Legea referendumului a fost declarată constituțională 
Curtea Constituţională a României a decis marţi că sunt constituţionale modificările aduse legii privind 
organizarea referendumului, după ce a respins ca inadmisibilă sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis, au precizat 
pentru AGERPRES surse din CCR. 
Pe 18 mai, șeful statului a trimis la Curtea Constituţională, o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru 
modificarea şi completarea Legii nr. 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, unul dintre 
articolele criticate fiind cel legat de data când este organizat. 
"Distinct de considerentele din deciziile Curţii Constituţionale şi având în vedere conţinutul normativ al legii 
deduse controlului de constituţionalitate, chiar dacă aparent Parlamentul s-a plasat în limitele constituţionale 
atunci când a decis ca toate referendumurile de revizuire a Constituţiei să aibă loc în ultima duminică a 
intervalului de 30 de zile prevăzut de art. 151 alin. (3) din Legea fundamentală, considerăm că această soluţie 
legislativă este limitativă şi lipsită de predictibilitate, plecând chiar de la premisa reţinută de Curtea 
Constituţională în Decizia nr. 47/2018, anume că „nimic nu împiedică Parlamentul, ca în funcţie de circumstanţele 
concrete, să adopte o lege prin care să stabilească o altă dată pentru organizarea referendumului cuprinsă în 
intervalul de 30 de zile amintit", se arată în sesizarea trimisă de Klaus Iohannis la CCR. 
Citește și: La întrecere cu Simona Halep: Ce mașină de lux și-a cumpărat Cristina Neagu 
Totodată, stabilirea obiectului referendumului de revizuire a Constituţiei prin Legea nr. 3/2000 privind 
organizarea şi desfăşurarea referendumului este neclară şi contravine regulilor constituţionale referitoare la 
revizuirea Legii fundamentale, se arată în sesizare. 
"Distinct de aceste considerente ale Curţii Constituţionale considerăm că obiectul generic şi abstract al 
referendumului pentru revizuirea Constituţiei este deja determinat nu doar prin legea criticată, ci chiar prin 
Constituţie, în art. 151, acolo unde se precizează că „revizuirea este definitivă după aprobarea ei prin 
referendum". De altfel, şi literal şi gramatical şi logico-juridic, obiectul unui referendum intitulat pentru revizuirea 
Constituţiei nu poate fi altul decât revizuirea Legii fundamentale. Numai că nu la acest obiect generic şi abstract, 
identificat în mai multe acte normative, face referire textul legii criticate, ci la obiectul concret al fiecărui 
referendum în parte, anume la modificările ce se intenţionează a fi aduse Legii fundamentale cu prilejul fiecărei 
revizuiri şi care necesită validarea prin referendum chiar dacă au fost adoptate de Parlament", precizează textul 
sesizării. 
Un alt punct arată că dacă sintagma „care procedează potrivit legii” se corelează cu fraza următoare din acelaşi 
articol, care limitează competenţa de control a Curţii Constituţionale doar la prevederile art. 152 din Constituţie, 
intitulat „Limitele revizuirii”, "ar rezulta o viziune contrară Constituţiei în privinţa rolului jurisdicţiei 
constituţionale, căci ar limita controlul său doar la aspectele de fond ale revizuirii. Dacă sintagma „care 
procedează potrivit legii" din teza întâi a art. 6 alin. (3) se corelează cu Legea nr. 47/1992, ar rezulta o viziune 
conformă cu Constituţia în privinţa obligaţiilor jurisdicţiei constituţionale, căci ar permite acesteia să îşi exercite 
controlul din oficiu în mod plenar, adică şi cu privire la aspectele de fond şi cu privire la cele de formă, lipsind 
referirea la exclusiv „limitele revizuirii” prevăzute de art. 152 din Constituţie". 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ambasada SUA, reacţie de ULTIMĂ ORĂ după vizita la Guvern a emisarului lui Donald Trump 
România şi Statele Unite îşi reafirmă, printr-o declaraţie comună, angajamentele asumate prin parteneriatul 
strategic, stabilind să colaboreze în mai multe domenii, în special cel al securităţii ambelor state, al investiţiilor în 
energie şi al comerţului. Cele două state salută aniversarea Centenarului României şi rolul pe care l-a avut SUA în 
această privinţă şi spun că preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene din primul semestru al anului viitor 
va reprezenta o modalitate în plus pentru România şi SUA de a coopera strâns pentru dezvoltarea şi extinderea 
parteneriatului transatlantic, scrie News.ro. 
„Acest parteneriat se fundamentează pe un angajament comun pentru valorile şi interesele care stau la baza 
Occidentului. Cele două guverne reafirmă acest angajament şi se angajează să colaboreze pe o serie de teme, 
pornind de la dialogul fructuos dintre Preşedintele României şi Preşedintele Statelor Unite ale Americii, care a 
avut loc la Washington DC, la 9 iunie 2017. Salutăm aniversarea unui secol de la naşterea unei Românii moderne 
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şi unite şi rolul important al Statelor Unite ale Americii în această privinţă”, se arată în declaraţia comună, 
transmisă de Ambasada SUA. 
Cele două state subliniază importanţa unui parteneriat transatlantic solid în ceea ce priveşte securitatea ambelor 
ţări şi spun că preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene din primul semestru al anului viitor va fi o 
modalitate în plus pentru România şi SUA de a coopera strâns pentru dezvoltarea şi extinderea parteneriatului 
transatlantic. 
Guvernele s-au angajat să lucreze împreună în NATO în sprijinul politicii de solidaritate, descurajare şi apărare 
aliată. Partea americană a salutat investiţiile pe care le face România în dezvoltarea capabilităţilor forţelor 
armate, având ca rezultat o contribuţie sporită la securitatea Alianţei Nord-atlantice. 
„Este obiectivul nostru comun de a asigura atingerea şi menţinerea angajamentului asumat de România la 
Summit-ul NATO din Ţara Galilor, de a cheltui 2% din PIB pentru apărare şi vom colabora pentru asigurarea 
consolidării mobilităţii militare în Europa”, se mai arată în declaraţia comună. 
De asemena, SUA şi-a exprimat dorinţa de a continua cooperarea cu guvernul român în ceea ce priveşte 
priorităţile comune în regiune, în mai ales în facilitarea investiţiilor în domeniul energiei, creării unei pieţe 
europene unice a energiei, diversificării rutelor şi resurselor energetice, creşterii competitivităţii şi transparenţei şi 
avansării interconectivităţii în sectorul energiei, al infrastructurii şi în cel digital. Statele Unite îşi reafirmă sprijinul 
ferm pentru Summit-ul Iniţiativei celor Trei Mări găzduit de România în septembrie 2018. 
„Salutăm dinamica pozitivă a schimburilor comerciale bilaterale şi vom continua cooperarea strânsă pentru 
extinderea şi aprofundarea dimensiunii economice şi comerciale a Parteneriatului nostru Strategic. Ambele părţi 
recunosc, de asemenea, importanţa consolidării cooperării operaţionale pentru prevenirea eficientă şi eradicarea 
traficului de fiinţe umane. Având în vedere mediul strategic din regiunea extinsă a Mării Negre şi influenţa sa 
asupra securităţii transatlantice, ne reiterăm sprijinul pentru perspectiva europeană a Republicii Moldova, 
Ucrainei şi Georgiei şi vom coopera împreună pentru promovarea dezvoltării şi asistenţei tehnice pentru aceste 
ţări”, mai spun cele două state. 
A şasea ediţie anuală a Dialogului de Parteneriat Strategic dintre Guvernul României şi Guvernul SUA a avut loc 
marţi la Bucureşti, iar delegaţiile au fost conduse de viceprim-ministrul pentru implementarea parteneriatelor 
strategice ale României, Ana Birchall, şi Asistentul pentru Afaceri Europene şi Eurasiatice al Secretarului de Stat al 
SUA, Dr. A. Wess Mitchell. Reuniunea va fi urmată de lucrările grupurilor de lucru sectoriale. 
(Sursa: news.ro) 
 

 PNL depune astăzi moţiunea de cenzură "Opriţi Guvernul marionetă!" / Orban, pregătit să devină premier 
Liberalii depun, miercuri, în Parlament, moţiunea de cenzură "Opriţi Guvernul marionetă!" pe 20 iunie, 
preşedintele PNL, Ludovic Orban precizând că dacă aceasta va trece el va fi propunerea partidului pentru funcţia 
de premier. 
Liderul PNL, Ludovic Orban, a mai precizat, marţi, că, în cazul în care moţiunea de cenzură împotriva Cabinetului 
Dăncilă va fi adoptată în plenul reunit al Parlamentului, atunci partidul pe care îl conduce este pregătit să îşi 
asume răspunderea guvernării. 
"PNL este pregătit să îşi asume răspunderea guvernării. La ora actuală se lucrează în comisiile speciale ale 
partidului, vom avea o schiţă de guvernare. Principalul obiectiv este să punem punct acestei guvernări. Pentru 
români deja premierul ( Viorica Dăncilă-n.r) este ţinta tuturor glumelor şi miştourilor, nu se poate să nu existe 
ieşire publică în care să nu faci o gafă. (..) Consiliul Naţional al PNL a stabilit clar candidatul la funcţia de premier, 
persoana subsemnată ( Ludovic Orban-n.r). În cazul în care se va putea construi un guvern în jurul Partidului 
Naţional Liberal asta va fi propunerea oficială pe care o va propune PNL",a susţinut Orban la România TV. 
Acesta a adăugat că au fost purtate negocieri cu mai mulţi parlamentari pentru susţinerea moţiunii de 
cenzură.0:13 
"Primii parteneri sunt formaţiunile politice din opoziţie, USR şi PMP. În rest negociem cu toată lumea. Mâine vom 
depune moţiunea de cenzură. Negocierile vor continua până la ziua dezbaterii şi votului cu fiecare parlamentar în 
parte şi cu fiecare grup. Am discutat şi cu ei ( PRO România- n.r). Vom vedea în cursul zilei de mâine. Aşteptăm 
semnături şi din partea lor", a mai spus liderul PNL, întrebat dacă parlamentarii Pro România vor susţine moţiunea 
de cenzură. 
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În textul moţiunii de cenzură, liberalii acuză partidul de guvernământ că a folosit Curtea Constitutională a 
României (CCR) pentru "a amputa" atribuţiile preşedintelui Klaus Iohannis. 
"PSD, cu mâna CCR, a mutat astfel decizia privitoare la revocarea procurorilor marilor parchete în curtea 
ministrului Justiţiei, ministru numit politic care poate lua oricând decizii politice arbitrare, înlocuind procurori în 
funcţie de interese politice. Această abordare contravine poziţiei Uniunii Europene care s-a poziţionat împotriva 
politizării justiţiei", se arată în documentul liberalilor. 
Matematic partidele de Opoziţie ar avea 165 de voturi, din totalul de 233 necesare adoptării moţiunii de cenzură, 
chiar dacă sunt susţinuţi şi de parlamentarii neafiliaţi înscrişi în Pro România lui Victor Ponta. 
Potrivit procedurii parlamentare, o moţiune de cenzură poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 
deputaţilor şi senatorilor şi se comunică Guvernului la data depunerii. Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură 
are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor. În prezent, numărul total al parlamentarior este de 465. 
Anul trecut, pe 23 noiembrie, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a respins moţiunea de cenzură 
"PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă" prin care liberalii îi cereau demisia premierului Mihai Tudose. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis l-a nominalizat pe Gabriel Vlase la şefia SIE după ”o analiză atentă” 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că l-a propus pe Gabriel Vlase pentru şefia SIE în urma unei analize 
atente, ţinând cont de experienţă, de expertiză, de pregătire”, el precizând că nu a avut nicio discuţie pe această 
temă cu liderii PSD. 
”Printr-o analiză atentă. Am analizat candidaţii posibili pentru această preşedinţie, ţinând cont de experienţă, de 
expertiză, de pregătire. După finalizarea analizei l-am invitat pe dl. Vlase, i-am spus că analiza a condus la această 
oportunitate pentru diomnia sa şi i-am produs nominalizarea. A acceptat-o şi în această fază suntem acum”, a 
declarat preşedintele Iohannis. 
El a mai spus că nu a discutat despre nominalizarea lui Gabriel Vlase pentru funcţia de director al SIE. 
”A fost fix propunerea mea. Nu am avut niciun fel de discuţie cu PSD pe această temă”, a adăugat şeful statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbare CRUCIALĂ. Ministerul Educaţiei modifică modalitatea de admitere la liceu 
Schimbare importantă privind admiterea la liceu. Conform Digi 24, Ministerul Educaţiei vrea să modifice actuala 
legislaţie astfel încât elevii să nu mai fie admişi la liceu în baza mediei dintre anii de studii şi notele de la 
Evaluarea Naţională. Conform proiectului, elevii ar urma să susţină teze unice, iar notele obţinute vor fi unicul 
criteriu pentru admiterea la liceu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CEO-ul Cetelem: Nu am fost implicat în nicio consultare cu BNR pe gradul de îndatorare a populaţiei 
Bruno Leroux, CEO-ul Cetelem, a declarat marţi, pentru MEDIAFAX, că până acum nu a fost implicat în nicio 
consultare cu privire la reducerea gradului de îndatorare - proiect despre care Banca Naţională a României 
anunţase recent că se află în discuţii cu industria bancară. 
Întrebat dacă există consultări între Banca Naţională a României (BNR), bănci şi IFN-uri cu privire la reducerea 
gradului de îndatorare, Bruno Leroux, CEO al Cetelem, nu a confirmat, dar nici nu a infirmat această informaţie. 
„Deocamdată este un subiect public, a fost pus în spaţiul public. Ce face Cetelem în acest moment este să invite la 
dezbateri şi consultări. Deci trebuie să ne mişcăm în această direcţie. Până la această dată, nu am fost implicat în 
nicio consultare”, a precizat Bruno Leroux, pentru MEDIAFAX. 
Declaraţia a venit pe fondul unei confuzii generale cu privire la planurile BNR faţă de modificarea gradului de 
îndatorare al persoanelor fizice. 
Pe de o parte, în urmă cu câteva zile, unele surse media au publicat o serie de informaţii pe care Banca Naţională 
a României (BNR) le-ar fi distribuit băncilor pentru consultări un proiect de modificare a Regulamentului 17/2012. 
Dar pe de altă parte, săptămâna trecută, Liviu Voinea, viceguvernator al BNR, a precizat că proiectul publicat „nu 
provine din Banca Naţională”.-0:16 
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Conform acestui proiect, s-ar urmări reducerea gradului de îndatorare al persoanelor fizice, atât pentru 
împrumuturile în lei, cât şi pentru cele în valută. Pentru cele în lei, modificările s-ar situa între 25% şi 50%, în 
funcţie de tipul de credit, iar pentru cele în valută s-ar situa între 15% şi 35%, de asemenea, în funcţie de tipul de 
credit. 
De asemenea, întrebat cum se va adapta Cetelem unor potenţiale modificări ale gradului de îndatorare, Bruno 
Leroux răspuns: „De fiecare ne adaptăm. De fiecare dată când e o relegmentare, noi vom coopera. Trebuie să 
respectăm legea şi ce e important pentru noi este faptul că legea are logică”. 
Bruno Leroux a făcut câteva precizări şi cu privire la Programul guvernamental „Investeşte în tine”, arătându-şi 
susţinerea pentru iniţiativă. 
„Cred că orice lucru care merge în direcţia dezvoltării sustenabile a antrepenoriatului, a noii generaţii şi aşa mai 
departe, pot spune că îl susţin. Deci ceea ce are un impact pozitiv asupra societăţii şi asupra economiei 
sustenabile cred că este un lucru pozitiv. Astăzi trebuie să fim foarte pragmatici, şi orice iniţiativă care merge în 
ambele direcţii, noi o vom susţine”, a precizat CEO-ul Cetelem. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reprezentanţa Comisiei Europene în România: Există tendinţa de folosire a directivelor UE ca scuză pentru 
urmărirea unor interese 
Şeful Reprezentanţei Comisiei Europene în România, Angela Cristea, a declarat, marţi, că se observă o tendinţă de 
folosire a directivelor Uniunii Europene pentru interese care nu au nimic în comun cu obiectivele comunitare. 
„Observăm şi noi că există uneori tendinţa de a fi folosite directivele Uniunii Europene sau acquis-ul ca scuză 
pentru urmărirea unor interese care nu au nimic de-a face nici cu spiritul, nici cu litera legislaţiei europene şi vă 
asigurăm că luăm măsuri când vedem că se întâmplă. Nu vom lăsa acquis-ul comunitar să fie abuzat pentru 
interese care sunt străine de obiectivele pe care le-am urmărit noi în momentul în care am adoptat acea 
legislaţie”, a declarat Angela Cristea, marţi, în cadrul unei conferinţe desfăşurate la reprezentanţa Comisiei 
Europene în România. 
Declaraţia Angelei Cristea a fost făcută în contextul în care preşedintele Expert Forum, Sorin Ioniţă, a criticat 
modul în care este transpusă şi tradusă în legislaţia română directiva privind combatarea spălării banilor. 
„Avem un aparat de produs legislaţie europeană destul de activ şi urmărim punerea în aplicare a acestei legislaţii 
europene, iar în momentul în care vedem că aceasta nu se întâmplă corect, adică în spiritul şi litera legii, avem 
mai multe instrumente. Unul pe care probabil îl cunoaşteţi este cel de infringement, de punere în întârziere, 
spunem noi, a implementării legislaţiei europene şi avem şi dialogurile structurate în cadrul mai multor 
mecanisme, cel mai cunoscut din România fiind Mecanismul de Cooperare şi Verificare, unde ne facem de obicei 
cunoscută opinia, în raportul annual pe care îl elaborăm”, a mai spus a Cristea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană finanţează Autostrada Tg. Mureş - Câmpia Turzii la limita standardelor de cost: 4,35 mil. 
euro/km 
Comisarul european Corina Creţu a aprobat marţi o finanţare de peste 246 milioane de euro pentru construcţia 
unor secţiuni de autostradă Târgu Mureş - Ogra - Câmpia Turzii, în lungime totală de 56,5 kilometri, ceea ce 
înseamnă 4,35 milioane de euro/kilometru, aproape de limita standardelor de cost. 
„Proiectul are în vedere construcţia unei porţiuni de 51,8 km de autostradă, cu două benzi pe sens de circulaţie, 
între oraşele sus-amintite, precum şi a unei secţiuni de 4,7 km în apropierea oraşului Târgu Mureş”, se arată într-
un comunicat al Comisiei Europene (CE). 
În aceste condiţii, rezultă că finanţarea de 246 de milioane de euro pentru cei (în total) 56,5 kilometri este de 4,35 
milioane de euro per kilometru, faţă de 4,28 milioane de euro cât prevăd noile standarde de cost anunţate recent 
de Ministerul Transporturilor. 
„Secţiunea de autostradă Târgu Mureş - Ogra - Câmpia Turzii va face parte din Coridorul 9 Paneuropean, Rin-
Dunăre, care leagă Strasbourg de Constanţa. Proiectul urmează a fi finalizat până în luna octombrie 2019, iar 
finanţarea aprobată de Corina Creţu provine din Fondul de coeziune”, se mai arată în comunicatul Comisiei 
Europene.0:04 
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„Acest proiect de mare importanţă, situat pe un coridor european strategic, va contribui la crearea unei reţele de 
transport mai rapide şi mai sigure în România. De asemenea, va face regiunea mai atractivă atât pentru 
investitori, cât şi pentru turism şi va înlesni dezvoltarea economică, permiţând locuitorilor să reducă timpul 
necesar deplasării între Târgu Mureş şi Câmpia Turzii la mai puţin de oră”, a declarat comisarul european Corina 
Creţu, potrivit comunicatului citat. 
România beneficiază de o alocare de peste 22 de miliarde de euro în cadrul Politicii de Coeziune pentru perioada 
2014-2020. Proiectele de infrastructură mare din domeniul transportului urmează a beneficia de 5,1 miliarde de 
euro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România, în topul ţărilor din UE cu cel mai SCĂZUT consum pe cap de locuitor 
România se află pe locul patru în topul ţărilor cu cel mai mic consum, cu 30 de procente mai mic faţă de media UE, 
clasându-se înaintea Ungariei, Croaţiei şi Bulgariei, arată un raport publicat marţi de Eurostat. 
În România, consumul individual efectiv - indicator care arată bunăstarea gospodăriilor, măsurat în funcţie de 
standardele puterii de cumpărare - este de 68% din media europeană, fiind urmat de Ungaria cu 63%, Croaţia cu 
61% şi Bulgaria cu 55%, arată datele Eurostat. 
Cel mai înalt nivel din Uniunea Europeană a fost înregistrat în Luxemburg, cu 30% peste medie, iar Germania şi 
Austria s-au situat cu aproximativ 20% peste medie, urmate de Regatul Unit, Finlanda, Belgia, Danemarca, Ţările 
de Jos, Franţa şi Suedia, care au înregistrat niveluri între 9 şi 14% peste media UE. 
Consumul individual efectiv pe cap de locuitor pentru 12 state membre se situează între media UE şi 25% mai 
mică. În Italia, Irlanda şi Cipru, nivelurile au fost de 10% sau mai puţin sub media UE, în timp ce ţări precum 
Spania, Lituania, Portugalia sau Republica Cehă au fost cu între 10% şi 20% mai mici decât media UE, iar Malta, 
Grecia, Slovenia, Polonia şi Slovacia au avut între 20% şi 25% sub media Europeană . 
Potrivit Eurostat, consumul individual efectiv (AIC) „este o măsură a bunăstării materiale a gospodăriilor”, iar pe 
baza primelor estimări pentru anul 2017, AIC pe cap de locuitor, exprimat în paritatea puterii de cumpărare (PPS), 
a variat de la 55% la 130% din media Uniunii Europene (UE) în toate statele membre. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul nășit de Tăriceanu și Dragnea trece cu o viteză FULGER în Parlament: Casa Regală va avea un buget 
URIAȘ 
Liviu Dragnea și Călin Popescu Tăriceanu au nășit proiectul de lege privind instituția Casei Regale. După mai 
multe bâlbe, în Parlament a intrat un nou proiect, care trece cu viteza luminii prin comisii. De altfel, proiectul a 
fost votat la foc automat în Comisia Juridică și merge la votul final, fără avizul celorlalte comisii. 
Conform noului proiect, Instituția pentru promovarea valorilor naționale „Regele Mihai I”, ca autoritate 
administrativă autonomă, cu personalitate juridică, sub control parlamentar. 
Ca orice altă instituție aflată sub control parlamentar, instituția va depinde de bunăvoința celor care au 
majoritatea în Parlament. Principesa Margareta va fi cea care va propune directorul Instituției, însă acesta va fi 
votat de către Parlament, ceea ce ne conduce la ideea unei negocieri între Casa Regală și majoritatea din 
Parlament. 
Potrivit proiectului de lege, anual, se alocă de la bugetul statului, prin bugetul Senatului, o sumă de lei, 
echivalentă a 860.000 de euro, pentru acoperirea unor cheltuieli curente și de capital. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ana Birchall - la Summitul Select USA şi la World Gas Conference de la Washington 
Ana Birchall, viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României, va participa la 
Summitul SelectUSA şi la World Gas Conference, care vor avea loc la Washington DC, se arată într-un comunicat al 
Guvernului, transmis miercuri AGERPRES. 
 
Potrivit sursei citate, Ana Birchall va participa, în perioada 20 - 22 iunie, la Summitul SelectUSA, la invitaţia 
organizatorilor - Administraţia Statelor Unite ale Americii. Reuniunea reprezintă cel mai important eveniment 
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dedicat investiţiilor organizat anual în SUA, la acţiunile desfăşurate în marja acesteia participând reprezentanţi la 
nivel înalt ai structurilor guvernamentale americane şi personalităţi de prim rang din mediul de afaceri. Anul 
acesta, gazda Summitului va fi Wilbur Ross, secretarul pentru comerţ al SUA. 
 
Totodată, Birchall va participa la prima parte a lucrărilor World Gas Conference, un eveniment care va avea loc în 
perioada 25 - 29 iunie. 
 
"În marja celor două evenimente, vicepremierul român va avea întrevederi cu înalţi oficiali ai SUA, având ca 
obiectiv aprofundarea Parteneriatului Strategic România - SUA, îndeosebi pe dimensiunea economică", se 
precizează în comunicat. 
 
Potrivit Executivului, SelectUSA este un program guvernamental desfăşurat de Departamentul de Comerţ al 
Statelor Unite ale Americii. De la înfiinţarea acestuia, SelectUSA a facilitat investiţii în valoare de 30,7 miliarde de 
dolari, având misiunea asumată de a crea locuri de muncă în Statele Unite şi de a spori gradul de conştientizare 
asupra rolului esenţial pe care investiţiile străine directe îl joacă în economia SUA. 
 
Având preşedinţia Grupului de lucru pentru investiţii interguvernamentale federale (Federal Interagency 
Investment Working Group - IIWG), SelectUSA colaborează cu mai mult de 20 de agenţii şi birouri federale şi cu 
partenerii IIWG pentru a spori coordonarea şi a oferi informaţii despre reglementările din domeniu şi pentru 
furnizarea răspunsurilor adecvate la problemele specifice care afectează deciziile de investiţii ale comunităţii de 
afaceri, se mai arată în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mandatul lui Andrei Năstase, INVALIDAT. Scrutinul pentru desemnarea primarului Chişinăului a fost ANULAT 
Judecătoria Chişinău a anulat, marţi seară, scrutinul organizat pe 3 iunie pentru desemnarea primarului capitalei 
Republicii Moldova, câştigat de Andrei Năstase. 
Partidul Socialist ceruse instanţei să declare nule alegerile locale anticipate desfăşurate în 3 iunie, argumentând 
că Andrei Năstase, liderul Platformei Demnitate şi Adevăr (centru-dreapta), a organizat acţiuni electorale în ziua 
celui de-al doilea tur de scrutin. 
"Pentru mafie, nu contează votul cetăţenilor. Este o decizie arbitrară" , a declarat Andrei Năstase, citat de 
cotidianul Jurnal de Chişinău. 
Andrei Năstase a câştigat turul doi al alegerilor din Chişinău la o diferenţă de 12.644 de voturi faţă de Ion Ceban.-
0:13 
Funcţia de primar interimar al Chişinăului va fi asigurată de Ruslan Codreanu până la noul scrutin, care va avea loc 
în 2019, informează Unimedia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O femeie originară din Republica Moldova, suspectată că spiona în favoarea României, arestată în Rusia 
Karina Ţurcan, o femeie originară din Republica Moldova, a fost arestată în Rusia, fiind acuzată de spionaj în 
favoarea României, aceasta riscând până la 20 de ani în închisoare dacă va fi găsită vinovată, informează presa 
rusă. 
Potrivit agentiei de presă Tass, măsura arestării preventive a fost luată de Tribunalul din Lefortovo, în urma cererii 
procurorilor. Ţurcan va sta în arest până pe 13 august. 
Karina Valerievna Ţurcan, angajată a companiei Inter RAO, este acuzată de încălcarea articolului 276 din codul 
penal, care se referă la spionaj, în sensul de trădare naţională. In conformitate cu legislatia din Rusia, acuzaţia de 
spionaj se aplică numai străinilor, pe când în cazul cetăţenilor ruşi acuzaţia devine "trădare naţională" sau "a 
statului". Ţurcan riscă până la 20 de ani în închisoare. 
Potrivit site-ului companiei, Ţurcan este membră a consiliului de administraţie al companiei Inter RAO din 2012, 
conducând pentru o perioada divizia geografică Moldova — Ucraina — România, potrivit platformei de ştiri 
Sputnik. 
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-0:16 
Presa rusă scrie că Ţurcan a fost reţinută şi arestată vineri, 15 iunie, de agenţii FSB. Agenţii i-au percheziţionat 
biroul şi locuinţa Karinei Ţurcan, iar "angajaţii companiei vor fi interogaţi în procesul penal ca martori", mai 
relateză Sputnik. Arestarea ei a fost făcută publică abia ieri, 19 iunie. 
Citând surse anonime, cotidianul Kommersant scrie că Ţurcan avea legături cu un om de afaceri care colabora cu 
serviciile secrete din România, informează site-ul postului Radio Europa Liberă (RFE/RL). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angela Merkel şi Emmanuel Macron vor aprofundarea integrării în cadrul Uniunii Europene, inclusiv prin 
crearea unui buget al zonei euro 
Cancelarul Germaniei, Angela Merkel, şi preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, au convenit, marţi, asupra 
necesităţii formării unui buget al zonei euro, "un nou capitol" în aprofundarea integrării în cadrul Uniunii 
Europene. 
"Deschidem un nou capitol", a declarat Angela Merkel în conferinţa de presă organizată alături de Emmanuel 
Macron. 
Cei doi lideri au semnat "Declaraţia Meseberg - Înnoirea promisiunilor Europei de securitate şi prosperitate", 
document care prevede consolidarea Agenţiei UE pentru protecţia frontierelor (Frontex), reformarea sistemului 
de azil, instituirea unui buget al zonei euro şi transformarea Mecanismului European de Stabilitate într-un Fond 
monetar european. 
"Ştim că o uniune economică şi monetară poate rămâne intactă doar dacă există politici economice convergente", 
a subliniat Angela Merkel, potrivit publicaţiei Die Welt şi agenţiei Reuters. 
-0:15 
Bugetul zonei euro ar urma să devină operaţional din anul 2012. "Va fi un buget real, cu venituri şi cheltuieli 
anuale. Este vorba de un angajament politic pe care îl facem, care va necesita activităţi tehnice de elaborare la 
nivel ministerial, până la sfârşitul anului, iar, ulterior, modificarea Tratatului UE, anul următor. Acum intrăm în a 
doua etapă a vieţii monedei unice" europene, a explicat Emmanuel Macron. 
Detaliile planului probabil vor fi configurate în cursul summitului Uniunii Europene din 28-29 iunie. 
"Avem nevoie de soluţii europene", a adăugat Angela Merkel, evocând inclusiv necesitatea suplimentării 
investiţiilor în Uniunea Europeană. 
Pe fondul tensiunilor din Germania, Angela Merkel a evidenţiat necesitatea găsirii unei soluţii europene pentru 
problema imigranţilor extracomunitari. "Obiectivul nostru rămâne identificarea unui răspuns european la această 
provocare", a subliniat liderul german, oferind asigurări, potrivit cotidianului La Repubblica, în sensul "acceptării 
evaluărilor Italiei în materie de imigraţie". 
Şi Emmanuel Macron a subliniat că Franţa şi Germania vor colabora cu ţări afectate cel mai mult de imigraţie, 
precum Italia, Grecia şi Spania. "Vom continua să colaborăm pe aceste teme cu toţi partenerii noştri", a spus 
liderul de la Paris. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Statele Unite s-au RETRAS din Consiliul ONU pentru Drepturile Omului 
Ambasadorul SUA la ONU, Nikki Haley, a anunţat că Statele Unite s-au retras din Consiliul pentru Drepturile 
Omului al Naţiunilor Unite, catalogând consiliul drept "părtinitor", în special faţă de Israel, informează site-ul 
postului BBC News.Statele Unite s-au retras din Consiliul ONU pentru Drepturile Omului 
Haley a declarat că organismul internaţional "batjocoreşte drepturile omului" şi lansează acuzaţii împotriva unor 
"state cu un palmares pozitiv în domeniul drepturilor omului pentru a distrage atenţia de la cei care încalcă 
drepturile". 
Washingtonul a criticat în repetate rânduri faptul că este permis ţărilor care încalcă drepturile omului să fie 
membre ale consiliului cu sediul la Geneva. 
Pe de altă parte, activiştii sunt de părere că retragerea SUA va afecta eforturile de monitorizare si penalizare a 
abuzurilor comise de diverse ţări de pe glob. 
-0:14 
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Decizia Washingtonului vine în contextul în care organismul ONU a criticat politicile Administraţiei Donald Trump 
în ceea ce priveşte imigraţia, în special separarea copiilor imigranţi de părinţi la frontiera SUA-Mexic. 
Boris Johnson, ministrul britanic de Externe, a declarat că decizia SUA este "regretabilă", argumentând că deşi 
este necesară reformarea consiliului, organismul are un rol "crucial în privinţa tragerii la răspundere" a ţărilor care 
comit abuzuri. 
Pe de altă parte, Benjamin Netanyau, premierul Israelului, a salutat decizia "curajoasă" a Administraţiei Trump. 
Israelul a fost în repetate rânduri ţinta criticilor Consiliului ONU pentru Drepturile Omului, în legătură cu situaţia 
palestinienilor din această ţară. 
(Sursa: Mediafax) 
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